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نگاه

پرسپولیس، رضاییان را برگرداند

یکی از مســائلی که قبل از شروع فصل بسیاری 
از هــواداران را نگــران کرد، بحث خــروج رامین 
رضاییان و مهدی طارمی از تیم بود. البته با کش و 
قوس های فراوان مهدی طارمی به تیم بازگشت و 
خیال هواداران از بابت خط حمله تیم راحت شد. 
خوشبختانه پرسپولیس امسال شرایط متفاوتی 
نسبت به بسیاری از تیم ها دارد. اکنون موضوعی که 
خوشایند است، نبود حاشیه در تیم پرسپولیس به 
حساب می آید. ثبات مدیریت اکنون در تیم مطلوب 
اســت و هواداران حس خوبی اکنون به تیم دارند؛ 
پس نباید این آرامش بهــم بخورد. با این حال فکر 
می کنم حالا که رضاییان این قدر اصرار به بازگشت 

دارد، باید برای آنها فرصتی قایل شویم.
مهم ترین اصل برای خانواده پرسپولیس قطعا 
موفقیت تیم اســت و ما باید از هر اتفاق و نیرویی 
استفاده کنیم تا پرسپولیس قهرمان شود. اگر رامین 
رضاییان بتواند برای پرسپولیس مثمرثمر باشد که 
من مطمئن هســتم مفید خواهد بود، بهتر است 
که از او استفاده کنیم. البته چند روز قبل با رامین 
رضاییان دیدار داشــتم و به او گفتم که بازگشتش 
به پرسپولیس قطعا اشتباه است و از او خواستم که 
به این تیم بازنگردد. او عاشــق پرسپولیس است و 
می خواهد به هر قیمتی شده در تیم محبوبش بازی 
کند. هرچند که رضاییان و طارمی از نظر اخلاقی 
رفتار درستی نداشــتند و نباید این گونه برخورد 

می کردند، اما به هرحال اشتباه برای جوانان است. 
عقیده دارم برای پوشیدن پیراهن پرسپولیس 
باید 500 میلیون تومان هزینه شود زیرا پوشیدن 
این لباس افتخار می خواهد و هر کسی نمی تواند 
این لباس را بر تن کند. با تمام این تفاسیر مهم ترین 
شرط در پرسپولیس تصمیم هواداران است و آنها 
نظر می دهند که چه کاری انجام و چه موضوعاتی 
اعمال شود. اگر هواداران می خواهند رضاییان باشد، 
باید به نظر آنها احترام بگذاریم و شرایط را مهیا کنیم 
تا برگردد. رضاییان بهترین دفاع راست ایران است 
و می تواند کمک حال تیم باشد. او زمانی که بازی 
می کرد یکی از بهترین ها بود و فصل قبل در بسیاری 
از بازی ها باعث پیروزی تیم شد. اگر رامین برگردد 
برای پرسپولیس مثبت عمل خواهد کرد و مطمئنم 
که می تواند برای تیم شــرایط بهتری را رقم بزند؛ 
پس لازم است مدیران پرسپولیس به رامین فرصت 

دوباره بدهند.

ورزش جهان

خطر تعطیلی بیخ گوش فوتبال آرژانتین| 
در آســتانه آغاز رقابت هــای فوتبال در کشــور 
آرژانتیــن، بدهی های زیاد و عــدم پرداخت آن از 
سوی باشگاه های آرژانتینی دردسرساز شده است و 
این لیگ را با خطر تعطیل شدن مواجه کرده است. 
بازیکنان لیگ برتر فوتبال آرژانتین به خاطر عدم 
دریافت مطالبات فصل گذشته خود خط و نشان 
کشــیدند که به صورت جمعی و فراگیر اعتصاب 
می کنند و لیگ این کشور را تعطیل می کنند. پیش 
از این فیفا به فدراســیون فوتبال آرژانتین توصیه 
کرده بود که بدهی های خــود را پرداخت کند زیرا 
در صورت عدم پرداخت به موقع بدهی ها احتمال 

تعلیق وجود دارد.
خامس، مورد غضب هواداران رئال مادرید|  
به نظر می رســد خامس رودریگس از بازیکنانی 
خواهد بود که در تابستان فصل جابه جایی از رئال 
جدا می شود. این بازیکن کلمبیایی مشتریان زیادی 
دارد با این حال با وجود آن که در رئال تراکم زیادی 
در خط میانی وجود دارد اما زین الدین زیدان اصرار 
دارد که او را حفظ کند. در نظر سنجی که روزنامه 
مارکا اسپانیا در بین هواداران رئال مادرید انجام داد 
29 هزار نفر شرکت کردند و 59 درصد آنها خواستار 
فروش رودریگس شــدند. آرســنال جدی ترین 
مشتری این بازیکن سرشناس است و باید دید که 

آیا او هم مانند اوزیل سر از  آرسنال درمی آورد یا نه.
روزی 192 میلیون تومان برای پوگبا|  وقتی 
اولدترافوردی ها به خواسته ژوزه مورینیو، سرمربی 
پرتغالی فصل جاری خود، پل پوگبا، ستاره فرانسوی 
سابق خود را مجددا در اختیار گرفته و البته رقمی 
کاملا نجومی پرداختند، با کســب 110 میلیون 
یورو، عنوان گران ترین بازیکــن دنیای توپ گرد 
به این ستاره 23 ساله رســید. براساس آماری که 
چهارشنبه)امروز( توسط یکی از مطبوعات انگلیس 
انتشار یافت، این بازیکن تکنیکی  هفته ای 340 هزار 
یورو)یک میلیــارد و 360 میلیون تومــان( از تیم 
نخست شهر منچستر دستمزد می گیرد. برهمین 
اساس دســتمزد یک روز وی بالغ بر 192 میلیون 
تومان)48 هزاریورو( اســت که به همین خاطر به 
ازای هر یک ساعت، 8 میلیون تومان )2 هزار یورو( 

دستمزد می گیرد.
صعود آســان لیورپول و چلسی در جام 
اتحادیه| دور دوم رقابت های جام اتحادیه انگلیس 
با برگزاری چند دیدار پیگیری شد. در این مرحله 
تیم های انگلیسی که در رقابت های اروپایی حضور 
ندارند به میدان رفتند که در یکی از دیدارهای این 
مرحله چلسی با نتیجه 3 بر 2 از سد بریستول راورز 
گذشــت. همچنین لیورپول برابر بورتون با 5 گل 
صاحب برتری شد. در این بازی اوریگی، استوریج 
دو بار، فیرمینو و مدافع حریف گلزنان قرمزپوشان 
بودند. در سایر دیدارها نیز تیم های اورتون، استوک 
سیتی، کریستال پالاس،  هال سیتی و ناتینگهام با 

برتری برابر حریفان خود راهی دور سوم شدند.

رضا شاهرودی
پیشکسوت پرسپولیس
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کیوسک

عجب فاجعه ای!

روزنامه ایتالیایی کوریره دلو اسپورت تیتر »رم و 
اسپالتی، عجب فاجعه ای« را روی جلد برده است. 
این روزنامه در ادامه نوشته است: »جالوروسی 3 
بر صفر توسط پورتو تحقیر شد، از لیگ قهرمانان 
بیرون ماند، امرسون و دروســی کنترلشان را از 
دســت دادند و اخراج شــدند.« ملاقات یووه - 

متوئیدی خبر دیگر این روزنامه است.

آرسن ونگا

»آرسن ونگا« تیتر روزنامه انگلیسی دیلی میرر 
در نسخه چاپی دیروز در صفحه ورزشی است. ونگا 
یک موسسه بریتیایی است که به کاربران اعتبار 
بالا با مدت کم می دهد. در توضیح تیتر نوشــته:   
»آرسن چیزی که همه مدت هاست می گویند را 
تأیید کرد: »با پول باشگاه طوری رفتار کردم که 

انگار پول خودم است.«

شایعه روز

لایک روز

منصوریان برکنار نمی شود
نتایج ناامید کننده 
استقلال در 4 هفته 
ابتدایــی لیگ برتر، 
شــایعات زیادی را 
برای کادر فنی این 
تیــم ایجــاد کرده 
علیرضــا  اســت. 

منصوریان کــه با امیــد و آرزوی زیادی روی 
نیمکت اســتقلال نشســت، روزهای سختی 
را در ایــن تیــم تجربه می کند. کســب تنها 
2 امتیاز از 4 بــازی باعث شــده در روزهای 
اخیر صحبت از برکنــاری منصوریان مطرح 
شــود. وقتی بهتاش فریبا به عنوان مدیرفنی 
استقلال انتخاب شــد خیلی ها گفتند او قرار 
است جانشین منصوریان شود. حتی صحبت 
از اســکوچیچ هم شــد و پای امیر قلعه نوعی 
هم به وسط آمد. شــایعاتی که اصلا به مذاق 
سرمربی جوان اســتقلال خوش نیامد و او از 
باشگاه خواست سریعا این شایعات را تکذیب 
کند. باشگاه اســتقلال هم رسما این شایعات 
را تکذیــب کــرد و گفت منصوریــان برکنار 
نمی شود. استقلالی ها حمایت قاطعانه خود از 
منصوریان را اعلام کرده اند اما در تاریخ فوتبال 
ایران ثابت شده که وقتی باشگاهی قاطعانه از 
سرمربی تیمش حمایت می کند نباید خیلی 
هم امیدوار باشیم و این حرف را جدی بگیریم.

مدال طلای رامبد به بهداد
رامبد جــوان در 
برنامــه سه شــنبه 
شب خندوانه دست 
بــه کار بزرگی زد و 
بهداد ســلیمی را به 
دعوت  برنامــه اش 
وزنه بــردار  کــرد. 

دوست داشتنی کشورمان که در المپیک ریو 
به دلیل ناداوری هیأت ژوری نتوانســت مدال 
بگیرد به همراه دخترش ســلین به خندوانه 
رفت تا بعد از اتفاق تلخی که در ریو برایش رخ 
داد، لحظات شیرینی را به همراه رامبد جوان 
و جناب خان در خندوانه رقم زد. ســلیمی در 
این برنامه از اتفاقــات رخ داده در ریو با جوان 
صحبت کرد اما جالب ترین اتفاق برنامه وقتی 
رقم خورد که جناب خان وارد شد. او با اهدای 
مدال طلا به بهداد او را قهرمان واقعی المپیک 
معرفی کرد. سلیمی در بخشی از برنامه هم با 
رامبد جوان مچ انداخــت که مجری خندوانه 
هیچ جوره نتوانست با قدرت بهداد مقابله کند 
و مقابل او شکست خورد. سلیمی در این برنامه 
افشــاگری کرد که می خواسته بعد از المپیک 
ریو از وزنه برداری خداحافظــی کند اما حالا 

ادامه می دهد تا طلای المپیک توکیو. 

  از سفرتان به برزیل بگویید که بیش از 
20 روز به طول انجامید و درنهایت با اتفاقات 

خوبی همراه شد.
من بی تجربه نبودم و قبلا در چنین شرایطی در 
مسابقات مختلف قرار گرفته بودم اما تجربه المپیک 
برای من کاملا جدید بــود. در یک هفته ابتدایی 
حضورمــان در برزیل در کلاس های آموزشــی 
شرکت کردیم و عملکرد خوبی هم داشتیم چون 
آن چیزهایی که از ما می خواستند را پیاده کردیم. 
در 2 بازی هم در دور گروهی قضاوت کردیم و خدا 
را شکر سربلند شدیم. این اعتماد برای مسئولان 
کمیته داوران فیفا به وجود آمد و درنهایت باعث 

شد تا قضاوت فینال هم به ما سپرده شود. 
  قبول دارید که شما نسبت به سخندان 
و منصوری، 2 کمک داوری که همراهی تان 

می کنند، بیشتر دیده می شوید؟
من بارها گفته ام که هر افتخاری که به دســت 
می آید، حاصل یک کار تیمی است. مثلا در بازی 
اولی که در المپیک قضاوت کردیم، منصوری یک 
تصمیم خوب روی آفســاید گرفت و در بالا رفتن 
نمره تیم ما تاثیرگذار بود. متاسفانه گاهی اوقات 
در ایران با تعریف و تمجیدها یکســری فشــارها 
روی دوش ما می گذارند و آن قدر روی یک مسأله 
مانور می دهند که بیشتر باعث استرس می شود. 
مطمئن باشید که اگر یک جای کار ما ایراد داشت، 

نمی توانستیم در فینال حاضر شویم.
  با توجه به حساسیت های به وجود آمده 
درباره دیدار آلمان و برزیل حتما کار سختی 

در فینال داشتید؟
بله، همین طور است. قبل از مسابقه فینال با توجه 
به حساسیتی که وجود داشت، کار برای ما سخت 
شــده بود. با این حال ما کار خودمان را مثل تمام 
مسابقات انجام دادیم. البته در طول مسابقه از سوی 
بازیکنان آلمان و برزیل اعتراضاتی صورت گرفت اما 

در حد نرمال بود و مشکل به وجود نیامد. 
  در مدت حضورتان در برزیل، مسابقات 

ورزشکاران ایرانی را هم دنبال می کردید؟
ما در یــک کمپ جداگانه بودیــم و در دهکده 

بازی ها حضور نداشتیم. به خاطر همین ورزشکاران 
ایرانی را نمی دیدیم اما پیگیر نتایــج آنها بودیم. 
مســابقات آنها را تــا جایی که می شــد، دنبال 
می کردیم و از افتخارآفرینی ورزشکاران کشورمان 

لذت می بردیم. 
  بعد از افتخاری که بــرای داوری ایران 
رقم خورد، برخی از پیشکسوتان این عرصه 
تقاضا کرده اند برای شــما و در مجموع تیم 
داوری ایران پاداشــی به اندازه طلایی های 

المپیک در نظر گرفته شود.
ما مثل همیشه در انجام وظیفه ای که برعهده مان 
گذاشته شــده بود، کوتاهی نکردیم. درست است 
که حضور یــک داور در بالاترین ســطح هم در 
جدول مدال ها به حساب نمی آید اما این اتفاق یک 
افتخار برای جامعــه داوری ایران بود. هدف ما این 
بود مسئولان متوجه شوند که داوری ایران چقدر 
پتانســیل بالایی دارد و همین که به عنوان اولین 
داوران آسیایی در فینال المپیک حضور داشتیم، 

بازتاب گسترده ای داشت. 
   پس شما در فکر گرفتن پاداش نیستید؟

ما دنبال این مسائل نیستیم و اگر قرار باشد این 
اتفاق بیفتد، به خود مسئولان بازمی گردد. جالب 
اســت بدانید که ما در هنگام بازگشــت سجادی 
و هاشمی معاونان وزیر ورزش را دیدیم و یک سلام 
و علیک ساده با ما داشتند. فکر می کنم آنها اصلا ما 
را نشناختند و شاید هم خوابشان می آمد که آنطور 

برخورد کردند. 
  شــاید این یک نقطه ضعف باشــد که 
آیین نامه ای برای تقدیر از داوران وجود ندارد؟

قطعا جای چنیــن قوانینی در بخــش داوری 
ورزش کشور خالی است. نباید اینطور باشد چون ما 
هم ورزشکار این کشور هستیم و هیچ آیین نامه ای 
برای تشویق ما نوشته نشده است. برای ورزشکاران 
و مربیان این قوانین وجود دارد که اگر طلا یا نقره 
بگیرند، فلان قدر ســکه به آنها تعلق می گیرد اما 
برای داوران خیر. شاید حداقل توقع ما این بود که 
سجادی به عنوان معاون وزیر برخورد گرمی با ما 

داشته باشد که او هم آنطور برخورد کرد. 

  برخی از این که هیچ مسئولی برای بدرقه 
شــما به فرودگاه نیامده بود اما در مراسم 
استقبال شــما همه حضور داشتند، انتقاد 

کرده بودند.
همانطور که گفتم ما به دنبال هیاهو نیســتیم. 
همین که تاج و برخی از دوستان دیگر راه زیادی 
را در آن ساعت نیمه شــب برای استقبال از ما به 
فرودگاه آمدند هم راضی نبودیم. همین که نگاه به 

جامعه داوری تغییر کند، برای ما کافی است. 
  همواره رســانه ها و مردم از سختی کار 
ورزشکاران می گویند اما به نظر می رسد شما 
هم بخش اعظمی از سال را در کنار خانواده 

خود نیستید؟
بله، دقیقا همین طور است. ما هم مثل ورزشکاران 
روزانه تمرین می کنیم و بایــد آمادگی خود را در 
ســطح خوبی حفظ کنیم چون ممکن است هر 
مقطعی از ســال به تورنمنت های مختلف اعزام 
شویم. انشاالله به روزی برسیم که داوران زیادی در 

بخش بین المللی داشته باشیم. 
  حالا شاید تنها افتخاری که در کارنامه 
شما خالی مانده باشــد، قضاوت در فینال 

جام جهانی است؟
قطعا هدف بزرگ ما در سال های آینده حضور 
در جام جهانی 2018 خواهد بــود. امیدوارم که با 
کمک خداوند این اتفاق بزرگ برایمان رخ دهد اما 
این که از الان بخواهیم حضورمان را در آن مسابقات 
قطعی بدانیم، اشتباه است چون ممکن است هر 
اتفاقی بیفتد. باید آمادگی خودمان را حفظ کنیم 
تا به جام جهانی برســیم اما روند قضاوتمان در آن 
مسابقات است که مشخص می کند می توانیم در 
فینال قضاوت کنیم یا خیر. امیدوارم که بتوانیم این 

افتخار بزرگ را هم به دست آوریم. 
  برای خیلی ها این سوال پیش آمده که 
چطور شما در مسابقات بین المللی قضاوت 
قابل قبولی داریــد اما در ایــران دائما از 

اشتباهات شما صحبت می شود؟
انرژی و تمرکزی که ما در مسابقات بین المللی 
می گذاریم، قطعا در بازی های داخلی نیز به همان 

اندازه است. اشــتباه در داوری پیش می آید و یک 
امر طبیعی اســت. تفاوت اصلی اینجاست که در 
ایران این اشتباهات را بزرگ می کنند اما در خارج 
از کشور اینطور نیســت. مثلا در بازی اولی که در 
المپیک بین آلمان و مکزیک قضاوت کردم، چند 
اشتباه داشــتم اما آن قدر که در ایران درباره این 

مسائل صحبت می کنند، بزرگ نشد. 
  فکر می کنید بزرگترین دستاورد شما از 

المپیک 2016 چه بوده است؟
بزرگترین دســتاورد مــا این بود کــه به تمام 
جهانیان پیام دادیم که هیچ چیز غیرممکن نیست 

و همه چیز را با تلاش می توان به دست آورد. 
  از نظر شما افتخاری که شما در المپیک 
2016 به دست آوردید، ارزش چند مدال طلا 

برای ایران داشت؟
اصلا نمی تــوان کار مــا را با ورزشــکارانی که 
برای کســب مدال تلاش می کنند، مقایسه کرد. 
ورزشکاران سختی های دیگری را تحمل می کنند 
که ما از آنها بی خبر هستیم. فکر می کنم همین که 
در سطح آسیا از ما تقدیر شد و شیخ سلمان پیامی 

را خطاب به ما صادر کرد،  بسیار ارزشمند است.
  شــنیدیم که به خاطــر تحریم های 
بین المللی از چند ســال قبل نتوانستید 

دستمزدهای خود را دریافت کنید؟
بله از ســال 2012 بابت مسابقاتی که در بخش 
بین المللی قضاوت کردیم،  دستمزدی نگرفتیم. 
البته اخیــرا اینفانتینو رئیس فیفــا با مهدی تاج 
جلسه ای داشته و امیدوارم این رایزنی ها باعث شود 

که حقمان به دستمان برسد. 
  در پایان اگر صحبتی دارید، بفرمایید؟

در آخر دوســت دارم از تمام کسانی که در این 
مدت به من لطف کردند، تشکر کنم. باید از رسانه ها 
نیز قدردانی کنم که در این مدت اخبار ما را به خوبی 
پوشش دادند. همچنین با توجه به این که بنده و 2 
کمک داور همراه من کارمند شهرداری هستیم، به 
خاطر همکاری های صورت گرفته،  جا دارد از آقایان 
قالیباف، نامداری، عبداللهی و شهرداری منطقه ای 

که در آن فعالیت دارم، تشکر کنم. 

گفت وگوی »شهروند« با علیرضا فغانی داور فینال المپیک  

فینال بعدی، جام جهانی است
 کار ما را نمی توان با مدال ورزشکاران مقایسه کرد                              پاداش نمی خواهیم، حداقل یک تشکر می کردند

 در ایران عادت دارند اشتباهات داوران را بزرگ کنند

حسین جمشیدی
روزنامه نگار

داوری که در ایران روی قضاوت هایش حساسیت زیادی در چند سال 
اخیر به وجود آمده و حتی با لقب داور جنجالی در برخی از رسانه ها از او یاد 

می شود، در چند سال اخیر توانسته افتخارات بزرگی برای جامعه داوری 
کشورمان رقم بزند و حتی برخی کمبودهای فوتبال ایران را در میادین 
بین المللی بپوشاند. آخرین افتخار علیرضا فغانی، شاید به بزرگترین افتخار 
داوری حرفه ای او تبدیل شــده؛ قضاوت در فینال المپیک، آن هم بین 
برزیل و آلمان در خاک برزیل که دارای حساسیت بالایی بود، باعث شد تا 
فغانی اولین داور آسیایی لقب بگیرد که در چنین سطحی حضور داشته 

است. عملکرد موفق تیم داوری ایران، آنها را شدیدا مورد توجه رسانه ها 
قرار داده اما به نظر می رسد مسئولان همچنان به این قشر توجه زیادی 
ندارند. داور بین المللی کشورمان که معتقد است معاون وزیر ورزش او را 
نمی شناسد، توقع خاصی هم از مسئولان ندارد و از حالا برای حضور در 
جام جهانی 2018 دورخیز کرده است. در ادامه گفت وگوی »شهروند« را 

با علیرضا فغانی بعد از بازگشت از سفر برزیل می خوانید:  

محمد فنایی
کارشناس داوری

قبل از هر چیز باید از رســانه ها تجلیل کرد که در 
بازتاب اتفاقــات خوبی که بــرای داوران رخ می دهد، 
نقش پررنگی داشته اند. مسئولان باید بدانند که اتفاق 
کوچکی رخ نداده و ما اگــر می خواهیم این افتخارات 
ادامه پیدا کند، باید حمایت کنیم. باید قبول کنیم تیم 
داوری ایران در المپیک حتی باعث شــد تا حدودی 
کمبود مدال ها فراموش شــود و دید بهتری نسبت به 
ورزش ایران شکل بگیرد. البته قهرمانان ما در رشته های 
کشتی، تکواندو و وزنه برداری درخشیدند اما در کنار 
آنها فوتبال هم در بخش داوری ســهم بزرگی داشت. 
این اتفاقات باعث شد تا کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز 
از تیم داوری ایران تقدیر کند اما متاسفانه در ایران هنوز 
هم علایم آنچنانی از واکنش مســئولان به این اتفاق 
مثبت دیده نمی شــود. از این پس کنفدراسیون آسیا 
و فیفا روی علیرضا فغانی و کمک داورهایش حساب 

ویژه ای باز می کنند و در آینده داوران ایرانی را بیشــتر 
مدنظر خود می دهند. البته همین حــالا نیز در اکثر 
مسابقات بین المللی از داوران ایرانی استفاده می شود و 
در سال های اخیر شاهد حضور آنها در بازی های بزرگ 
بوده ایــم. این اتفاقات مثبت عــلاوه بر جنبه ظاهری 
می تواند یک تلنگر جدی برای مسئولان باشد که برای 
سال های آینده استعدادها را شناسایی و امثال فغانی را 
پرورش دهند. این که چگونــه باید از این داوران تقدیر 
کرد هم بسیار مهم است. دیگر با کاپ و مدال دادن به 
داوران انگیزه ای برای آنها ایجاد نمی شود. امثال فغانی 
از فوتبال حرفه ای ایران چیزی برایشــان باقی نمانده 
اما حالا انتظار دارند که در حــد یک مدال طلا پاداش 
بگیرند. خود من هم سال های قبل چنین اتفاقی برایم 
رخ داد و هیچ توجهی از سوی مسئولان ندیدم. شاید 
این وظیفه رئیس کمیته داوران است که پیگیر تجلیل از 
داوران المپیکی باشند چون خود داور نمی تواند بگوید به 
من جایزه بدهید. اگر این داوران را تقویت کنیم، شاهد 
موفقیت آنها در جام جهانی که به مراتب میدانی مهم تر 

از المپیک است،  خواهیم بود. 

علی خسروی
کارشناس داوری

نخســتین چیزی که برای جامعه داوری اهمیت 
زیادی دارد، احترام است. بعد از اتفاق خوب و بزرگی 
که برای تیم داوری ایران در المپیک 2016 رخ داد، 
جامعه داوری سعی دارد تا احترام به خودش را تقویت 
کند. مطمئنا فغانی، سخندان و منصوری احتیاجی 
به جایزه ندارند و بحث همان احترام است. این که در 
برزیل، مهد فوتبال دنیا در بین آن همه داور قدرتمند و 
باسابقه تیم داوری ایران برای مهم ترین دیدار انتخاب 
می شــود،  یک پیامی در خــود دارد. پیام و خروجی 
آن نیز همین است که چرا فیفا و خارجی ها توانایی 
داوران ما را می بینند اما خودمان نمی توانیم در داخل 
کشور از آنها استفاده درستی داشته باشیم. این 3 داور 
و کمک داور از خیلی از بخش های فوتبال ایران سبقت 
گرفته اند و باید بهتر دیده شــوند. اصلا یک کمیته 
بررسی تشکیل شود که چرا این گروه فقط در خارج 

از کشور می تواند موفق باشد؟ یا این که ما چه کنیم 
از این دست داوران 10 گروه دیگر هم داشته باشیم. 
عنایت سال 85 فغانی را وارد لیست داوران بین المللی 
کرد و حالا بعد از 10 سال همان داور فینال المپیک را 
ســوت می زند. پس از همین حالا باید به فکر باشیم 
که 10 ســال دیگر چنین گروهی را در بخش داوری 
داشته باشیم. در کشــور ما برای کسی که می رود در 
المپیک و جهان قهرمان می شــود،  یک چارچوب 
خاص تعیین شــده اما برای این داوران که از سوی 
شیخ سلمان، رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا مورد 
تقدیر قرار گرفتند، هیچ چارچوبــی نداریم. یکی از 
مسابقات گزینشی برای حضور در جام جهانی 2018 
همین المپیک بوده که با توجه به عملکرد فوق العاده 
تیم داوری ایران، به نظر می رســد آنها از همین حالا 
بلیت خود را برای حضور در روسیه رزرو کرده اند. ما 
هیچ وقت در المپیک و جام جهانی تیم داوری کاملی 
نداشتیم. 10 سال است که داوران به شکل گروهی به 
مسابقات اعزام می شوند و ما از آن زمان نماینده ای به 

این شکل در جام جهانی و المپیک نداشتیم. 

بلیت جام جهانی رزرو شددر انتظار پاداش طلایی


